
 

  
 

13. august 2008 
 

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 
spørgsmål til Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedrørende tildelingen af torskekvoter for 2008. 
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
Den 5. august 2008 fremsendte jeg en række spørgsmål til Landsstyret vedrørende North Greenland 
Seafood. Disse spørgsmål ser jeg frem til at få svar på. Sagen udvikler sig dog hele tiden, og derfor 
tillader jeg mig at sende flere spørgsmål, så alle sider af denne sag kan blive belyst. 
 
Lad mig starte med at redegøre for fakta om tildelingen af torskekvoter for 2008 og de dertilhørende 
licenser. Landsstyret må endelig korrigere mig, hvis der er noget jeg har misforstået. 
 
Landsstyret har for 2008 fastsat en udenskærs torskekvote på i alt 10.400 tons til grønlandske 
selskaber. Seks rederier med eget fartøj har modtaget licenser til at fiske i alt 7.000 tons.  
 
Tre selskaber (Tunumi Tsuuddii A/S, Arctic Prime Fisheries Kuummiut og North Greenland 
Seafood) har fået tildelt de resterende 3.400 tons, men har endnu ikke modtaget licenser. 
 
Den 1. august 2008 skriver Sermitsiaq, at Tunumi Tsuuddii A/S har sendt deres papirer til 
Hjemmestyret for at få godkendelse til at chartre trawleren ”Haki”.  
 
Den 4. august 2008 meddelte KNR’s nyhedsavis, at Landsstyreformanden har forhåndsgodkendt en 
dispensation, hvorefter North Greenland Seafood kan leje andet selskabs trawler til at fange sin 
kvote med. 
 
Jeg vil nu bede Landsstyret om at besvare følgende spørgsmål 
 
1. Licens til at fiske kvoter gives på grundlag af paragraf 14 stk. 1 i fiskeriloven: ”Tidsbegrænsede 

licenser hvortil der er knyttet en højst tilladt fangstmængde.” Når kvote og licens er knyttet til 
hinanden, skal kvotehaver efter vor fortolkning fiske med eget fartøj for at få tildelt en licens. 
Landsstyret bedes redegøre for de betingelser, som hvert selskab skal opfylde for at opnå licens. 

 
2. Det er blevet offentliggjort, at mindst et af de tre selskaber, som endnu ikke har modtaget licens 

til at fiske deres kvoter, forventes at få dispensation til at fiske med fartøjer, som ejes af andre. 
Landsstyret bedes redegøre for hjemmelsgrundlaget for eventuelle dispensationer, selskab for 
selskab. 

 
3. Hvis der er udkast til aftaler mellem de tre selskaber og rederier, som er parat til at fiske de tre 

selskabers kvoter, bedes Landsstyret redegøre for betingelserne for sådanne arrangementer, 
inklusive eventuelle aftaler om dækning af omkostninger ved fiskeri samt salg af de færdige 
produkter. 
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4. I KNR den 8. august siger Landsstyreformanden: ”Det skal ikke kun være etablerede selskaber 
med kutter, der skal have kvote, vi ønsker fleksibilitet, og vil give mulighed for nye selskaber til 
at komme ind på markedet og starte noget nyt.” Landsstyreformanden siger endvidere, at 
dispensation og kvote efter hans mening holder sig inden for loven. På den baggrund bedes 
Landsstyret henvise til de paragraffer og afsnit i Fiskeriloven, der understøtter 
Landsstyreformandens udtalelser.  

 
5. Landsstyret bedes endvidere redegøre for, hvorfor man ikke med det samme fremlægger forslag 

til ændring af Fiskeriloven, når nu Landsstyreformanden tydeligvis er utilfreds med 
udformningen af den nuværende lov, hvor det fremgår, at en tildelt kvote skal fiskes med eget 
fartøj. 

 
Landsstyret bedes besvare spørgsmålene inden ti arbejdsdage. 
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